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П Р О Т О К О Л 
 

София, 16.05.2024 г. 

 

от Обществено обсъждане 

 

на проект на решение относно утвърждаване на пределна цена на 

топлинната енергия и определяне на преференциална цена и премия на 

електрическата енергия, произведена по високоефективен комбиниран начин от 

централа с комбинирано производство на електрическа и топлинна енергия на 

„Топлофикация – Плевен“ АД, считано от 1 юни 2024 г. 

 

Днес, 16.05.2024 г. от 10:11 ч. в сградата на Комисията за енергийно и водно 

регулиране (КЕВР, Комисията) се проведе обществено обсъждане на Комисията в 

състав „Енергетика“, ръководено от председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

 На общественото обсъждане присъства членът на Комисията Александър 

Йорданов и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас). 

На общественото обсъждане присъстваха Пл. Младеновски – директор на 

дирекция „Електроенергетика и топлоенергетика“, Б. Паунов – началник на отдел 

„Цени и лицензии: електропроизводство, ВКП на електрическа и топлинна енергия“ и 

експерти на КЕВР. 

 

Общественото обсъждане беше излъчено в реално време чрез интернет 

страницата на Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри общественото обсъждане и 

констатира, че не са налице правни пречки за провеждането му. 

 

Чрез съобщение на интернет страницата на Комисията, съгласно решение на 

КЕВР по Протокол № 136/14.05.2024 г., т. 2, за участие в общественото обсъждане на 
проект на решение относно утвърждаване на пределна цена на топлинната енергия и 

определяне на преференциална цена и премия на електрическата енергия, произведена 

по високоефективен комбиниран начин от централа с комбинирано производство на 

електрическа и топлинна енергия на „Топлофикация – Плевен“ АД, считано от 1 юни 

2024 г., са поканени заинтересовани лица по смисъла на чл. 14, ал. 2 от Закона за 

енергетиката. 

 

Проектът на решение относно утвърждаване на пределна цена на топлинната 

енергия и определяне на преференциална цена и премия на електрическата енергия, 

произведена по високоефективен комбиниран начин от централа с комбинирано 

производство на електрическа и топлинна енергия на „Топлофикация – Плевен“ АД, 

считано от 1 юни 2024 г., е изготвен от работна група в състав: Пламен Младеновски, 

Елена Маринова, Боян Паунов, Георги Петров, Цветелина Пешева, Надежда Иванова, 

Йовка Велчева  и Ненко Ненков. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 136 от 14.05.2024 г., т. 2, е осигурена 
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и възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

С писмо на КЕВР с изх. № Е-12-24-1/14.05.2024 г. като заинтересовани лица са 

поканени  Федерация на потребителите в България, Българска национална 

асоциация „Активни потребители“, Комисия за защита на потребителите, Община 

Плевен, Областна администрация – Плевен, „Мартели Суфле България“ ЕООД и 

„Топлофикация-Плевен“ АД.  

 

На общественото обсъждане се явиха: 

• г-н Николай Маринов – заместник-председател на Общински съвет – 

Плевен; 

• г-н Кремен Георгиев – председател на Асоциация на топлофикационните 

дружества в България; 

• г-жа Силвия Лазарова – експерт в Асоциация на топлофикационните 

дружества в България; 

• г-жа Елза Георгиева – заместник-управител на ВАЛБЕС ФУУДС ЕООД; 

• г-н Йордан Василев – изпълнител директор на „Топлофикация – Плевен“ 

АД. 

 

Заявила участие чрез програмата за съобщения Skype е: 

•  г-жа Албена Помашка – „Мартели Суфле България“ ЕООД. 

 

Федерация на потребителите в България, Българска национална асоциация 

„Активни потребители“ и Комисия за защита на потребителите  не са заявили 

присъствено участие или дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Започваме разискванията. Най-напред давам думата на г-н Николай Маринов. 

Г-н Маринов, заповядайте! Той е заместник-председател на Общински съвет на 

община Плевен.  

 

Николай Маринов – заместник-председател на Общински съвет – Плевен: 

Здравейте! Николай Маринов съм, заместник-председател на Общински съвет– 

Плевен, в качеството си на представител на кмета и на общинския съвет. Твърдо 

подкрепяме становищата на „Топлофикация – Плевен“. „Топлофикация – Плевен“ е 

един добър партньор на плевенчани, на местния бизнес. Знаем за техните инвестиции, 

който са направили, модерни инвестиции и които ще направят за в бъдеще. Запознати 

сме, постоянно сме в контакт с тях. Добър икономически партньор на местния бизнес, 

който бизнес… винаги сме подкрепяли комуникацията между тях, помагали сме, така 

че твърдо стоим зад становищата на „Топлофикация – Плевен“.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Които становища всъщност намериха отражение в проекта на решение на 

Комисията за енергийно и водно регулиране. Много благодаря, г-н Маринов!  

 

Николай Маринов – заместник-председател на Общински съвет – Плевен: 

Благодаря и аз!  

 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Изпълнителната власт на общината подкрепя проекта на решение на 
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Комисията за енергийно и водно регулиране. Моля сега за връзка с г-жа Албена 

Помашка по Skype, която ще представи становището на „Мартели Суфле България“.  

 

Служител от КЕВР потърси г-жа Албена Помашка – „Мартели Суфле 

България“ ЕООД, за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype, но не беше 

осъществена връзка.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Здравейте, г-жо Помашка!  

 

Албена Помашка – „Мартели Суфле България“ ЕООД: 

Добър ден!  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Съгласно процедурата на общественото обсъждане, давам Ви думата да 

изразите становище на дружеството, което представлявате - „Мартели Суфле 

България“ ЕООД, по проекта на решение, изготвен от работна група на Комисията за 

енергийно и водно регулиране, свързано със заявлението на „Топлофикация – Плевен“ 

АД за цени на топлинната електрическа енергия. Слушаме Ви!  

Вие се изказвате на френски. Аз мога да разбера, но реално заседанието трябва 

да бъде проведено на български, тъй като това е официално заседание на Комисията и 

се води аудиозапис. Има ли край Вас преводач? 

 

Албена Помашка – „Мартели Суфле България“ ЕООД: 

Аз превеждам, а г-н Гравро, директорът на фирмата, говори. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Чудесно! Слушаме Ви! 

 

Албена Помашка – „Мартели Суфле България“ ЕООД: 

Ние имаме нужда, както написахме в писмото, от парата, нашето производство. 

Без тази пара ние няма начин да работим. Затова е много важно за нас „Топлофикация 

– Плевен“ да продължи да работи и през месец юни. Това е общо взето.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Първо, благодаря Ви, г-жо Помашка. Второ: да, ние получихме както от Вас, 

така и от дружи дружества от Плевен настойчиво искане действително да бъде 

уважено становището на „Топлофикация – Плевен“ и ние правим това в проекта на 

решение, изготвен от работната група. Предполагам, че няма никакво възражение от 

страна на дружеството „Мартели Суфле България“ по проекта на решение.  

 

Албена Помашка – „Мартели Суфле България“ ЕООД: 

Не, нямаме!  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви! От името на Комисията Ви благодаря за участието и Ви желая 

успешен ден. Може да останете на линия, за да проследите докрай провеждането на 

общественото обсъждане.  

 

Албена Помашка – „Мартели Суфле България“ ЕООД: 

Благодарим и ние!  
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Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря и успешна дейност на дружеството „Мартели Суфле България“, 

защото условията за неговото функциониране ще бъдат налице с нашето решение от 

първи юни. Колеги, преминаваме отново към г-н Кремен Георгиев, който ще 

представи становището на Асоциацията на топлофикационните дружества. 

Заповядайте, г-н Георгиев!  

 

Кремен Георгиев – председател на Асоциация на топлофикационните 

дружества в България: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми колеги, нашето становище по отношение 

на това решение няма как да се различава от становището по предишното, разбира се, 

по абсолютно едни и същи причини. Тук обаче има и някои допълнителни, разбира се. 

В дейността си „Топлофикация – Плевен“ е една от малкото, които захранват с 

топлинна енергия посредством пара доста индустриални потребители. В случая дори 

„Мартели Суфле“ изграждат нови мощности, които са базирани на използването на 

пара, така че освен всичко останало, което говорих за балансиране и т.н., освен 

екологичната страна на въпроса има и тази, че на практика се подпомага индустрията 

в района, т.е. да може да се развива, да се разширява и всички да са щастливи, така да 

се каже. Отново изключително положително становище.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви за изложените мотиви, г-н Георгиев! Ние изцяло ги споделяме. 

Това е и причината наистина в съкратени срокове, знаете по принцип какви са 

сроковете при произнасяне. Ние използвахме всички възможности, за да може от 

първи юни да влязат в сила тези цени. Не можем да намалим срока от 14 дни, който се 

дава задължително и който, ако не се спази, създава условия за оспорване на нашето 

решение.  

 

Кремен Георгиев – председател на Асоциация на топлофикационните 

дружества в България: 

Разбира се!  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви! Преминаваме към г-жа Елза Георгиева, която е заместник-

управител на ВАЛБЕС ФУУДС ЕООД. Заповядайте, г-жо Георгиева! 

 

Елза Георгиева – заместник-управител на ВАЛБЕС ФУУДС ЕООД: 

Благодаря Ви! Аз съм тук също за да подкрепя искането на „Топлофикация – 

Плевен“. Всъщност нашето предприятие е известно и работи под марката Сторко и 

Валбес и е познато в цялата страна. Смея да кажа, че сме едни от най-големите 

преработватели на зеленчуци. Предстои ни в месец юни преработка на 3 000 тона 

грах, които са засети… 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Грах казахте? 

 

Елза Георгиева – заместник-управител на ВАЛБЕС ФУУДС ЕООД: 

Да. Ние сме може би единствените преработватели на грах в България, така че 

на нас ни е необходима топлоенергия. Ние нямаме собствена централа и разчитаме 

единствено и само на „Топлофикация – Плевен“. Без тях не можем да работим.  
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Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-жо Георгиева, т.е. Вие също подкрепяте безрезервно проекта 

на решение, който е изготвен от работната група.  

 

Елза Георгиева – заместник-управител на ВАЛБЕС ФУУДС ЕООД: 

Да! Подкрепяме го.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Г-н Василев, обръщам се към Вас. Нямаше въпроси към Вас. Всички 

подкрепиха Вашето заявление, което сте представили пред Комисията, както и 

проекта на решение, който стъпва върху Вашето заявление. Слушаме Ви!  

 

Йордан Василев – изпълнител директор на „Топлофикация – Плевен“ АД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми комисари, работна група, дами и 

господа, със задоволство мога да спомена и малко по-встрани да се разпростра, че с 

този акт, с това проекторешение виждаме как на практика можем да кажем, че 

инвестицията окончателно ще бъде завършена и че „Топлофикация – Плевен“ се 

превръща във все по-модерно дружество и че успява да задоволява необходимостта от 

топлинна енергия на град Плевен, също така и на промишлеността в град Плевен. 

Колегата Георгиев спомена, аз може би трябва да дам едно пояснение, че в град 

Плевен няма чак толкова много инвестиции, но фирмата „Мартели Суфле“ изгражда 

изцяло нов завод за преработка на малц, за което разчита на топлинна енергия от 

„Топлофикация – Плевен“. Намерението им е производството и потреблението на 

топлинна енергия да се увеличи до три пъти спрямо сегашното, което е доста 

забележително за нашия край. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

И амбициозно…  

 

Йордан Василев – изпълнител директор на „Топлофикация – Плевен“ АД: 

Да. Освен „Мартели Суфле“, колежката, която е от ВАЛБЕС ФУУДС, там 

имаме и предприятие за трикотаж. Това е фирма „Яна“, които също са много добър 

консуматор, фирма „Мизия“, която пък произвежда костюми и още множество други, 

които са по-малки: за олио, за мляко и т.н. Също така не трябва да забравяме и 

клиентите за битови нужди на град Плевен. Град Плевен по същество като население 

не се развива кой знае колко, но трябва да Ви кажа, че има доста обширно 

строителство и почти по-голямата част от новите сгради се присъединяват към 

„Топлофикация – Плевен“, което мен искрено ме радва и е някаква оценка за нашата 

работа. И накрая трябва да кажа, че нямаме претенции спрямо решението. Смятам, че 

е един завършващ акт на всичко. Благодаря Ви! 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Василев! От страна на работната група няма предполагам 

нещо, което да добавите. Няма въпроси и от страна на Комисията… Заповядайте, г-н 

Младеновски! Все пак да отбележа: г-н Младеновски е плевенчанин, но не е проявил 

лично отношение. Еднакво беше отношението към заявленията на Русе и на Плевен.  

 

Пл. Младеновски – директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“: 

 Уважаеми г-н Председател, уважаеми г-н Йорданов, уважаеми гости, много бързо 

г-н Председател, решихте, че нямаме коментар. Тъй като нищо не беше казано по 

същество, което да промени нещо в доклада или да трябва да защитаваме тези, които 
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сме изложили там, по-скоро искам да поздравя „Топлофикация – Плевен“ за 

направените инвестиции, за развитието, за стремежа за привличане на нови клиенти и 

да споделя, че аз лично в едно такова обществено обсъждане леко се почувствах 

некомфортно. Не сме свикнали да се приема всичко. Надявам се по подобен начин да 

протече общественото обсъждане за цените от новия регулаторен период от 01.07.2024 

г.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря! От Вашата уста, в Божиите уши. Иначе нека това, с което не сме 

свикнали – да свикнем в бъдеще. Такива да бъдат разискванията. Ще отбележа само, 

че, особено при изказването на г-н Василев, и това което беше направено и за 

„Топлофикация Русе“, централното топлоподаване е очевидно важен елемент от 

логистичните дейности в голяма част от промишлените предприятия. Много хора 

считат, че единствено битовите потребители се ползват от топлинната енергия, която 

произвеждат топлофикации в близо десет града в България, но това, което Вие казахте 

е много окуражително: че всъщност голяма част от производствата, които са 

утвърдени или които сега навлизат, както е при „Мартели Суфле България“, ползват 

вашите услуги. Разбира се, не е лошо и това, което съобщихте, че при новото 

строителство по-голямата част от новите собственици на жилища се ориентират към 

използване на централно топлоподаване. Считам, че то в България е подценено. В 

някои случаи е сатанизирано. Да не минавам в конкретика, но всъщност истината е, че 

когато е изградено както е необходимо, при всички изисквания, с качествени 

материали, всичко както трябва, това се явява едно от най-изгодните средства за 

отопление както на бита, така и на бизнеса… и използването на пара за индустриални 

цели. Преди да закрия заседанието, очевидно след като минат 14-те дни задължителен 

срок за подаване на становища към Комисията за енергийно и водно регулиране, след 

това отново, както и за „Топлофикация Русе“ АД, така и за „Топлофикация – Плевен“ 

АД, насрочвам закрито заседание, на което Комисията ще се произнесе с решение за 

утвърждаване на пределните цени на електрическата енергия и определяне на 

преференциална цена и премия на електрическата енергия, произведена от 

„Топлофикация – Плевен“ АД на 31.05.2024 г., за да може от следващия ден да 

работите с утвърдените в нашето решение цени. Благодаря на всички за участието! 

Успешен ден Ви желая както тук, така и в Плевен! Колеги, закривам заседанието!  

  
Приложение: 

1. Писмо на КЕВР с изх. № Е-12-24-1/14.05.2024 г. - покана до заинтересованите лица 

относно утвърждаване на пределна цена на топлинната енергия и определяне на 

преференциална цена и премия на електрическата енергия, произведена по високоефективен 

комбиниран начин от централа с комбинирано производство на електрическа и топлинна 

енергия на „Топлофикация – Плевен“ АД, считано от 1 юни 2024 г. 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:   ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

      

.................................................                 ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

      ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

          

                         РОСИЦА ТОТКОВА 

Протоколирал: 

 

 Н. Косев - главен експерт 


